
 
Valtuustoaloite jalkakäytävien hiekoittamisesta 
   
Kunnanhallitus 2.12.2019 § 223 
 

Matti Mäntylä on tehnyt 11.112019 kunnanvaltuuston kokouksessa 
aloitteen koskien jalkakäytävien hiekoittamista vain toiseen reunaan. 
Valtuustoaloite on esityslistan liitteenä nro 223/2019. 
 
Valmistelija: hallintosuunnittelija 
 
Pormestari: 
 
Kunnanhallitus päättää lähettää asian teknisen lautakunnan käsiteltäväksi.   
 
Päätös: 
 
 
Täytäntöönpano 
Pöytäkirjanote: tekninen lautakunta 
 
Muutoksenhaku 
Muutoksenhakukielto 
 
__________________  

 
 
Tekninen lautakunta 26.01.2021 § 11    
586/10.03.01.01/2020    
  

Valmistelija tekninen johtaja ville.partio@karkola.fi puh. 044-770 2226 
 
Liikenneturvallisuuden parantaminen 

 
Liikenneturvallisuuteen liittyviä asioita käsitellään Kärkölän 
liikenneturvallisuusryhmän kokouksissa eri sidosryhmien kanssa. Tekniselle 
lautakunnalle on saapunut valtuustoaloite koskien jalkakäytävien 
hiekoittamista. 
 
Liikenneturvallisuutta koskeva valtuustoaloite käsitellään Kärkölän 
liikenneturvallisuusryhmän kokouksessa ja liikenneturvallisuusryhmän 
kanta tämän aloitteen totuttamisen mahdollistamiseksi tuodaan tiedoksi 
tekniselle lautakunnalle.  

 
Valtuustoaloitteessa on esitetty mahdollisuutta toispuoleiseen jalkakäytävien 
hiekoittamiseen. 
 
Käyttäjäturvallisuuden näkökulmasta jalkakäytävien toispuoleinen 
liukkaudentorjunta ei ole mahdollista. Kunnan tulee huomioida turvallisuus 
kaikille jalkakäytävien käyttäjille. Lumisen talvikelin aikaan hiekoittamisen 
tarvetta ei ole muutenkaan ja silloin pulkkailu onnistuu hyvin. Tilanteissa, 
joissa nopeasti vaihtuvat säät lumesta sulaan johtavat jäisiin jalkakäytäviin 
reagointiaika voi olla todella lyhyt ja osittainen liukkaudentorjunta erityisesti 
hämärän/pimeän aikaan olisi todella haastavaa tiedottaa liikkujille ja 



havainnoida liikkujien toimesta. tiedottaminen jokaisen risteyksen jälkeen 
osittaisesta liukkaudentorjunnasta olisi varsin vaativa ja kallis toimenpide. 
Vajaalla hiekoituksella jäisillä säillä liikkuminen olisi jalkakäytävillä 
vaarallista.  

 
 

Esittelijä tekninen johtaja Ville Partio 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta toteaa, ettei toispuoleinen hiekoittaminen ole kaikkien 
käyttäjien tasapuolinen turvallisuus huomioiden mahdollista toteuttaa. 
 
Lisäksi lautakunta toteaa aloitteen tulleen osaltaan käsitellyksi. 
 

Päätös Tekninen lautakunta päätti yksimielisesti hyväksyä päätösehdotuksen. 
 
Täytäntöönpano Pöytäkirjanote: kunnanhallitus 
 
Muutoksenhaku Muutoksenhakukielto 


